
 
 
AGATES.CLICK 2021        

 

 

Fairburn, South Dakota 
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Der Ort Fairburn in South Dakota steht stellvertretend für ein weitläufiges Gebiet von 
alluvialen Achatfundstellen, welche bis weit nach Nebraska hinein reichen. In den Badlands 
der Umgebung dieses Ortes wurden diese mitunter über weite Strecken verfrachteten 
Achate, deren Großteil in den Black Hills entstanden sein dürften, erstmals gefunden. Sie 
sind vor allem unter nordamerikanischen Sammlern sehr begehrt und verbleiben meist im 
Rohzustand in den Sammlungen. Für diese Achate wird in Sammlerkreisen der Ausdruck 
„Fairburns“ verwendet.  
 

 

 

The town of Fairburn in South Dakota is representative of an extensive area of alluvial agate 
discovery sites, which reach far into Nebraska. In the badlands in this area these agates were 
found for the first time. They have been transported sometimes over long distances, the 
majority of which are believed to have originated in the Black Hills. They are in great 
demand, especially among North American collectors, and mostly remain in the collections 
in their rough state. The term "Fairburns" is used for these agates in collectors' circles. 
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  “Fairburn Country”, South Dakota. Hannes Holzmann photo. 

 
 
 

  
  
    Hannes Holzmann photo.                                           5 cm. Hannes Holzmann collection & photo. 
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  Lou Anagnostopulos collection. Hannes Holzmann photo. 

 

 
 

    Lou Anagnostopulos collection. Hannes Holzmann photo. 
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  Je 4,6 cm / 4.6 cm each. Dietrich Mayer collection & photo. 

 

 

 

 
   

  Fairburn agate in situ. Hannes Holzmann collection & photo.   
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  10 cm. Hannes Holzmann collection & photo. 
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